

<b>Dato og tidspunkt:</b>	12.-10. 19.00
<b>Sted:</b>	Bibliotekets lille sal
<b>Tilstedeværende:</b>	Torsten syg. Til stede: Jakob, Cristina, Per, Helle, Solvejg, Elisabeth, Freja og Erik

## 1. Valg af ordstyrer og godkendelse af dagsorden.

*Jakob styrer ordet. Dagsorden godkendt.*

## 2. Nyt fra:

- Formand Bl.a. Folkekøkken og Rum til fællesskab
- *FGU er interesseret i at medvirke til Folkekøkkenideen. Jakob og Birgitte taler med Jørgen fra FGU.*
- *Vedr. træningsbane på Filmtorvet. Jakob og Per taler med Kasper fra Sidesporet.*
- *Andre*
  - 1. november: Paragraf 18 ansøgningsfrist*
- *Per fortalte om cykelgaden og om mulighed forbedringer og mindre problemer. Der evalueres på projektet.*
- *Mænds Mødesteder har fået succes med ansøgning til Nordeafonden og har fået bevilget 150.000 til en bålhytte i HGL. Nærmere senere.*
- *Skovgro har fået lovning på område til skovplantning.*

## 3. Anvendelse af indkøbt udstyr til "Borgerhusgruppen".

Borgerhusgruppen fik i 2019 bevilget 150.000 kr. til indkøb af udstyr mm. til brug for arrangementer for Borgerhusgruppen. Imidlertid kom coronaen og den daværende borgerhusgruppe gik i opløsning. Imidlertid var der krav om at de bevilgede penge skulle bruges. Indkøb blev planlagt sammen med Kystliv, repræsenteret ved Carsten Hviid. Vi havde besøg af et professionelt firma, som leverede køkken- grill- og grilltilbehør. Derudover blev indkøbt køleskab/fryser samt en opvaskemaskine, der blev installeret.

Samtidig blev Carsten Hviid sygemeldt og fratrådte i efteråret sit job på Kystliv.

Jeg stod derefter mere eller mindre alene med det bestilte og leverede udstyr.

Skabe leveredes usamlende sammen med 3 bordbænksæt.

På daværende tidspunkt var Mænds Mødesteder netop dannet og i løbet af sommeren samlede en gruppe mænd skabe og bord/bænksættene. Senere viste det sig, at grilludstyret stod i hallen på Kystliv og stødte til. Derfor fik vi under bevillingen tilladelse til køb og opsætning af en container, som endnu en gruppe mænd fra Mænds Mødesteder lagde gulv i og etablerede strøm til belysning mm. Der blev også påbegyndt maling af container.

Siden har Mænds Mødesteder indkøbt udstyr til madlavning i naturen og Kystliv har bygget videre på reolerne i containeren med låger. Udstyret har været brugt til flere arrangementer af Mænds Mødesteder, som i øjeblikket holder til huse på Værftet. I den forbindelse har der været ønske om evt. at placere et af bord/bænksættene foran værftet, ligesom man har ønsket at placere et rullebord med skuffer på værftet. Begge dele er accepteret af Kystliv. I samme forbindelse er det planen at mærke bord/bænksæt på en sådan måde, at ejerforholdet synliggøres.

Hvordan forholder Lokalforum sig til en sådan løsning?

*OK At bruge bord/bænksæt og rullebord med skuffer. Udstyr er til brug for borgere. Henvendelse til Erik. Der skal aftales med Kystliv ved brug*

#### 4. Opsamling efter mødet d. 5, "Høvdingemødet."

*Der blev orienteret om mødet.*

*Gensidigt kendskab vil fremme samarbejdet. God optimistisk stemning. Se Christinas beskrivelse.*

*Trafikgruppen lægger op til øget samarbejde med forvaltningen.*

*Vigtigt at der arbejdes videre med de 15 anbefalinger. Godt med samarbejde mellem lokale fora.*

*Lokalforum Holbæk refunderer udlæg og for udgifterne til mødet såfremt det bliver under ca. 10.000.*

#### 5. Varmeplanen.

Der spores stor usikkerhed blandt borgere, der bor i det "gule" område i varmeplanen. Erik deltog i et virtuelt møde med bl.a. nogle lokale fora d. 3. oktober. Mødet var sat i stand af Tuse Næs Lokalforum. Bilag til punktet følger. Spørgsmålet er om Lokalforum vil bakke op om at arrangere et møde med grundejerforeninger i de gule områder med henblik på evt. samarbejde om lokale løsninger. Man er usikre på tidshorizonten og kan frygte at borgere finder egne, individuelle løsninger og derfor vil gøre en fjernvarmeplan mindre økonomisk attraktiv.

Bilag fra det virtuelle møde medsendes.

*Lokalforum afventer til efter nytår. FORS og Kommunen må have planer til den tid.*

*Christina har mailadresse på kontakt til Kommunen*

#### 6. Helhedsplanen for Holbæk Vest.

*Der er møde 8. nov. 19.00-20.30. Kanalstræde 2. Kantine. Elisabeth deltager gerne i arbejdsgruppe og mødet. Jakob deltager i gruppen og Per er også gerne med. Vi har tidligere arbejdet og lavet udtalelse: Kommuneplan og planstrategi.*

*Trafikstruktur med cykelsti bør med i planen samt togstop i Allerup.*

*Se referat af Kommunalbestyrelsesmøde 21. sept. 2022 Helhedsplanen.*

#### 7. Fortsat drøftelse af fremtiden, planer og visioner for Lokalforum Holbæk.

*Vigtigt at vi favner bredt og at vi ikke arbejder på bestyrelsesmøderne med det nørdede som vi selv brænder personligt for.*

*Vigtigt at det vi arbejder med fører til noget. At der dannes grupper af personer, der arbejder for en sag. En udviklingsdag vil være en god ide. Jakob og Freja tager ideerne med i planlægningen. Ideer fra byens borgere er velkomne.*

#### 8. Evt. herunder datoer og tider for kommende møder.

*Foreløbigt punkt: Evt. mødested på Krags Brygge? Rum til fællesskab, Folkekøkken*

*Næste møde: 9. november. og 7. december. Mødet slut 21.45*